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LXXVII/LXXVIII SESJE RM

Pod koniec grudnia w Soleckim Centrum 
Kultury władze samorządowe spotkały się 
z przedstwicielami soleckich firm, instytucji 
i organizacji społecznych oraz samorządu 
mieszkańców na spotkaniu noworocznym. 
Zakończenie roku to czas podsumowań, ale 
i spojrzenia w przyszłość. I o tym mówiła 
burmistrz Teresa Substyk. Wspomniała 

o realizacji  inwestycji  poprawiających 
bezpieczeństwo mieszkańców i komfort życia. 
Wykonano nawierzchnie ul ic ,  ul iczne 
o ś w i e t l e n i e .  W z b o g a c i ł a  s i ę  n a s z a 
infrastruktura sportowo-rekreacyjna. Mówiła 
także o tym, co przyniesie rok 2024 między 
i n n y m i  o  p l a n a c h  b u d o w y  n a b r z e ż a 
przeładunkowego na Wiśle: - Został on wpisany 
do Krajowego Programu Żeglugowego do 2030 
r., gmina podpisała także porozumienia z bardzo 
poważną firmą logistyczną działająca w porcie 
w Gdańsku i z Państwowym Gospodarstwem 
Wodnym Wody Polskie. Będą budowane 
nawierzchnie kolejnych ulic, oświetlenie. 
Zabierzemy się wreszcie za zagospodarowanie 
terenów nadwiślańskich i po byłej nasycalni, na 
co zawsze brakowało pieniędzy. Będziemy 
realizowali również solecki budżet obywatelski. 
Jak podkreśliła, to wszystko jest możliwe dzięki 
pozyskiwanym środkom zewnętrznym, ale też 
dzięki współpracy z przedsiębiorcami, 
instytucjami, których rozwój wpływa na 
kondycję naszej gminy. Burmistrz bardzo 
serdecznie podziękowała za tę współpracę. – 
Dziękuję też wszystkim mieszkańcom za 

Dokończenie na str. 4

Dokończenie na str. 4

Dokończenie na str.  3

Gmina przystąpiła do opracowania 
Strategii Rozwoju Gminy Solec Kujawski na 
lata 2023-2030+.

Dokument ten będzie określał cele 
i kierunki rozwoju w perspektywie 2030 roku, 
w odniesieniu do dynamicznie zmieniających 
się uwarunkowań. Strategia stanowić będzie 
podstawę do kreowania oraz wzmacniania 
rozwoju  społecznego,  gospodarczego 
i przestrzennego gminy w kolejnych latach, 
a także będzie ważnym instrumentem dla 
pozyskiwania środków zewnętrznych na 
realizację działań prorozwojowych.

Jednym z elementów przygotowań 
dokumentu jest poznanie opinii mieszkańców 
w sprawie zmian, jakie mogą w najbliższych 

Strategiczna
ankieta

W grudniu ub.r. rada miejska obradowała 
trzykotnie 1, 15 i 28. O pierwszej z nich 
pisaliśmy w poprzednim numerze. Jeśli 
można mówić, że któraś z mnich jest 
ważniejsza, to na pewno w odniesieniu do 
posiedzenia z 15 grudnia. Wtedy to radni 
przyjęli budżet na przyszły rok, który określa 
finanse, a co za tym idzie działania gminy na 
kolejny rok – w tym wypadku na rok 2024.

Przyjmowanie tego tak istotnego dokumentu 
odbywa się według ustalonej procedury. 
Burmistrz kieruje projekt do zaopiniowania 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 
zapoznają się z nim radni, a Komisja Gospodarki 
i Budżetu wydaje swoją opinię na jego temat. 
Podczas sesji prezentowane są obie opinie – RIO 

i komisji rady. Obie były pozytywne. Zanim 
jednak zostały odczytane, projekt budżetu 
przedstawiła Monika Michalska, kierownik 
Referatu Księgowości Budżetowej.

Podkreśliła,  że uchwałą budżetową 
w  z a k r e s i e  d o c h o d ó w  i  w y d a t k ó w 
przygotowano zgodnie z wymogami ustawy 
o finansach publicznych, z uwzględnieniem 
wskaźników makroekonomicznych zawartych 
w  u s t a w i e  b u d ż e t o w e j  w  o p a r c i u 
o przewidywane wykonanie za 2023 r. Budżet 
opracowano na podstawie danych otrzymanych 
z Ministerstwa Finansów i  informacji 
z  K u j a w s k o - P o m o r s k i e g o  U r z ę d u 
Wojewódzkiego oraz ustawy o dochodach 
jednostek samorządu terytorialnego. Dochody 
zaplanowano na 130 mln zł, w tym dochody 
bieżące 97 mln zł, a wydatki na 126 mln zł, 
w  t y m  w y d a t k i  b i e ż ą c e  1 0 0  m l n  z ł . 
M. Michalska wskazała najważniejsze zadania 
inwestycyjne ujęte w budżecie. Zaplanowano 
nadwyżkę budżetowa w wysokości 3,3 mln zł. 
Szczegółowe informacje o finansach gminy 
w 2024 r. oraz najważniejszych zadaniach 
inwestycyjnych znajdują się w informatorze 
budżetowym wewnątrz numeru. Po odczytaniu 
opinii komisji budżetowej przez Andrzeja 
Bombkę, zastępcę przewodniczącego komisji 
oraz opinii izby obrachunkowej przez Justynę 
Gapską, zastępcę przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej, przewodniczący rady Bartłomiej 
Czaki otworzył dyskusję nad projektem 
budżetu. Głos zabrał Adam Michalak, który 
dopytywał o środki ze sprzedaży terenów 
w Parku  P rzemys łowym pod  cen t rum 
logistyczne. Powtórzył pytania zadana na 
poprzedniej sesji, chciał też dowiedzieć się jak 
wygląda sytuacja pod względem prawnym. 
Obecna na sesji Małgorzata Szalewska, radca 
prawny, poinformowała, że w transakcjach 
sprzedaży na podstawie przetargu karą za 
niepodpisanie umowy bez przedstawienia 
usprawiedliwionej przyczyny, jest przepadek 
wadium na rzecz gminy. Żaden przepis nie 
zawiera ostatecznego terminu zawarcia umowy, 
nie pozwala też na wykluczenie z przetargu 
podmiotu, który istnieje pod względem 
formalnym i spełnia warunki przetargu. 
Burmistrz Teresa Substyk poinformowała, że 
gmina wyznaczyła ostateczny termin stanięcia 

Uchwalony
budżet

Czas życzeń
i podsumowań
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Dyżury aptek
Do 14 STYCZNIA

„Pod Orłem” (ul. 23 Stycznia 12)

15 - 21 STYCZNIA
„Pod Lwem” (ul. Leśna 2)

22 - 28 STYCZNIA
„Leśna” (ul. Leśna 19)

Grudzień to czas, kiedy przedstawiciele 
s a m o r z ą d u  b i o r ą  u d z i a ł 
w przedświątecznych spotkaniach. Każde 
przedszkole, szkoła przygotowują jasełka 
czy koncerty.

Nie inaczej jest w szkole muzycznej, która w 
s w o i m  k a l e n d a r z u  m a  w p i s a n y 
bożonarodzeniowy koncert. Tegoroczny odbył 
się 17 grudnia. Do sali gimnastycznej Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych 
przybyło mnóstwo gości, którzy wysłuchali 
dwugodzinnego koncertuw wykonaniu uczniów 
i nauczycieli soleckiego „muzyka”. Ale nie 
tylko. W tym roku wsparli ich chór Św. Cecylia 
działający przy parafii Najświętszego Serca 
Pana Jezusa oraz przedszkolaki z „Promyczka”. 
Do śpiewu włączała się także publiczność. 
W repertuarze obok kolęd i pastorałek, były 
utwory muzyki popularnej, towarzyszącej nam 
w okres ie  świą t  Bożego Narodzenia . 
Występowali  gi tarzyści ,  akordeoniści , 
saksofoniści. W całej palecie instrumentów nie 
zabrakło też skrzypiec, wiolonczeli, fletów 

Koncert kolęd
i jasełka

i wielu innych, na których na co dzień młodzi 
solecczanie uczą się grać. Już z niecierpliwością 
czekamy na następne koncerty. Tak, jak 
jesteśmy ciekawi czym zaskoczą organizatorzy 
dorocznych  jase łek  w Zespole  Szkół 
Ogólnokształcących i Zawodowych.

W tym roku przedświąteczne spotkanie 
w ZSOiZ przebiegało pod hasłem „Skazani na 
ten czas, a miłość naszą siłą”. - Koncert, a w nim 
zaakcentowane treści takie jak rodzina, 
przebaczenie, miłość oraz kondycja dzisiejszego 
człowieka, zestawiony z jasełkami,  rozpaliły 
w nas nadzieję, na kolejne cudowne przeżycie 
Świąt Bożego Narodzenia – podkreślają zgodnie 
organizatorki jasełek Katarzyna Ryckowska, 
Małgorzata Radke i Małgorzata Fiałkowska. 
Obok uczniów i absolwentów szkoły wystąpił 
także zespół „Sanctus” pod kierunkiem 
Michała Kuligowskiego.

W skrócie

KONTROLE
Od 9 stycznia 2024 r. zaczęły się 

kontrole właścicieli nieruchomości, którzy 
posiadają zbiorniki bezodpływowe lub 
przydomowe oczyszczalnie ścieków 
w Otorowie i Makowiskach, natomiast od 
2 3  s t y c z n i a  b r .  r o z p o c z n ą  s i ę 
w miejscowościach Wypaleniska, Rudy 
i Kabat. Kontrole polegają na sprawdzeniu 
umów zawartych z przedsiębiorcą mającym 
zezwolenie burmistrza na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania 
z b i o r n i k ó w  b e z o d p ł y w o w y c h  l u b 
przydomowych oczyszczalni ścieków, 
a także dowodów potwierdzających 
uiszczanie opłat za wykonanie usługi 
(rachunki lub faktury, na których wskazany 
będzie adres nieruchomości i  i lość 
odebranych nieczystości  ciekłych). 
Posiadane rachunki muszą potwierdzać 
regularność wywozu nieczystości ciekłych.

PRZYPOMINAMY
Osoby prawne wykorzystujące azbest do 

31 stycznia 2024 r. powinny przekazać 
w  fo rmie  pap ie rowe j  mar sza łkowi 
województwa „informację o wyrobach 
zawierających azbest” ,  s tanowiącą 
załącznik nr 3 do rozporządzenia Ministra 
Gospodarki z 13 grudnia 2010 r. w sprawie 
wymagań w zakresie wykorzystywania 
wyrobów zawierających azbest oraz 
wykorzystywania i oczyszczania instalacji 
lub urządzeń, w których były lub są 
wykorzystywane wyroby zawierające 
azbest (Dz. U. z 2011 r. Nr 8, poz. 31).

WYMIANA  DACHÓW
Do 12 stycznia br. można się ubiegać 

o wsparcie na wymianę w gospodarstwach 
rolnych pokryć dachowych wykonanych 
z materiałów zawierających azbest. 
Wsparcie to przeznaczone jest dla osób 
fizycznych ubezpieczonych w KRUS lub 
będących beneficjentami płatności 
bezpośrednich. Starający się o tę pomoc 
powinni mieć również nadany numer 
w ewidencji producentów rolnych i być 
właścicielami lub współwłaścicielami 
budynku, na którym planowana jest 
wymiana pokrycia dachowego. Stawka 
pomocy wynosi 40 zł/mkw., a maksymalna 
p o w i e r z c h n i a  d a c h u  o b j ę t a 
dofinansowaniem to 500 mkw. Wnioski 
p r z y j m o w a n e  s ą  w y ł ą c z n i e  z a 
p o ś r e d n i c t w e m  P l a t f o r m y  U s ł u g 
Elektronicznych ARiMR.

OSTATNI  DZWONEK
Jeszcze tylko do 15 stycznia organizacje 

pozarządowe mogą składać wnioski na 
realizację projektów na rzecz mieszkańców 
naszego regionu. Zarezerwowana kwota na 
ten cel wynosi ponad 8 mln zł. Regulaminy 
z zasadami ubiegania się o wsparcie są 
d o s t ę p n e  n a  w w w. n g o . k u j a w s k o -
pomorskie.pl.

GRALNIA – ZMIANA  TERMINU
GRALNIA to cykliczne comiesięczne 

spotkania odbywające się w soleckiej 
bibliotece zawsze w pierwszą sobotę 

miesiąca. Ten termin przyjął się już i zapadł 
w pamięć miłośnikom planszówek, ale także 
wszystkim chcącym się po prostu spotkać, 
fajnie spędzić czas, poznać nowe osoby, 
a wraz z nimi nowe ciekawe gry. W tym 
miesiącu z uwagi na Święto Trzech Króli 
wyjątkowo GRALNIA odbędzie się w drugą 
sobotę. Biblioteka zaprasza zatem na 13 
stycznia, tradycyjnie od godziny 17.00 do 
22.00.

SPOTKANIE  AUTORSKIE
W piątek 26 stycznia br. o godz. 18.00 

w bibliotece będzie Poetyckie spotkanie 
z cnotami i grzechami oraz współautorkami 
dwóch antologi i  o  te jże  tematyce. 
Inicjatorką i koordynatorką wydania obu 
publikacji jest solecczanka - Małgorzata 
Siemianowska. Podczas wieczoru autorki, 
pochodzące z różnych miast w Polsce, 
zaprezentują własną twórczość oraz 
p o d z i e l ą  s i ę  w r a ż e n i a m i 
z ponaddwuletniego projektu. Zapraszamy 
serdecznie. Wstęp wolny.

PODZIĘKOWANIE
Jak dotychczas na apel o przekazywanie 

karmy dla kotów odpowiedziało dwóch 
mieszkańców. Gmina serdeczne im za to 
dziękuje. Pożywienie zostanie przekazane 
wolontariuszom sprawującym opiekę nad 
kotami wolno żyjącymi na terenie naszej 
gminy.



3

Dokończenie ze str. 1

do aktu notarialnego na 29 grudnia. Warunkiem, 
aby mogło dojść do podpisania umowy 
notarialnej jest wpłata całej kwoty wynikającej 
z przetargu, na dzień przed wizytą u notariusza. 
Po zamknięciu dyskusji radni jednogłośnie 
uchwalili budżet na 2024 r. W kolejnej uchwale 
przyjęli także Wieloletnią Prognozę Finansową, 
którą także pozytywnie zaopiniowała RIO. Po 
zakończeniu głosowań, burmistrz podziękowała 
radnym za uchwalenie budżetu. Zaznaczyła, że 
jest on otwarty i będzie na bieżąco korygowany.

W kolejnej uchwale rada przyznała środki 
powiatowi na prowadzenie zamiejscowego 
ośrodka rejestracji pojazdów w soleckim 
urzędzie. Jak podkreśliła Magdalena Rudna – 
Plewa, sekretarz gminy, iż dzięki temu 
mieszkańcy nadal będą mogli rejestrować 
pojazdy na miejscu. Koszt ponoszony przez 
gminę w 2024 r. wyniesie 116 tys. zł, w tym 
partycypacja w kosztach zatrudnienia 107 tys. zł, 
reszta dotyczy funkcjonowania systemu 
t e l e i n f o r m a t y c z n e g o .  G m i n a  u d z i e l i 
Bydgoszczy dotacji celowej z przeznaczeniem 
na pokrycie kosztów ulg przyznanych uczniom 
z naszej gminy, w ramach Metropolitalnej Karty 
Uczniowskiej, na korzystanie z komunikacji 
publicznej w Bydgoszczy, wraz z kosztami 
rozliczenia dotacji. Całość dotacji opiewa na 264 
tys. zł. Projekt omówiła Justyna Żebrowska – 
D u d e k ,  d y r e k t o r  Wy d z i a ł u  S p r a w 
Obywatelskich.

W dalszej części obrad rada uchwaliła 
przystąpienie do sporządzenia planów 
zagospodarowania przestrzennego dotyczących 
re jonu  u l i c  P io t ra  Skarg i  i  Targowej 
(konieczność wynika z powiększenia cmentarza 
i  us tanowienia  s t re fy  ochronnej ) ;  u l . 
Powstańców (zmiany wynikają z analizy 
obecnych uwarunkowań funkcjonalno – 
przestrzennych i terenowo – prawnych, w tym 
zmian w zagospodarowaniu terenów). Plany 
będą podstawą do realizacji nowych inwestycji 
budowlanych, zgodnie z zasadami ładu 
przestrzennego. Zagadnienia te przybliżyła 
Anna Kwiatkowska ,  kierownik Biura 
Planowania Przestrzennego.

Iwona Konaszewska, zastępca dyrektora 
Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej omówiła projekt uchwały w sprawie 
trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego. 
Skreślono z niej trzy zapisy, które w świetle 
nowelizacji przepisów ustawowych zawierały 
błędy. Dotyczyły m.in. powoływania członków 
zespołu na czas nieokreślony oraz wskazania 
sytuacji, w których burmistrz zarządzeniem 
odwołuje członków zespołu.

W ostatniej uchwale radni przyjęli plany 
pracy komisji stałych na 2024 r.

W ramach wolnych głosów i wniosków 
r a d n i  p o r u s z y l i  n a s t ę p u j ą c e  s p r a w y : 
przywrócenie możliwości wjazdu w ul. Ks. 
Pelikanta od ul. Leśnej; uczulenie mieszkańców, 
że na utwardzonym odcinku ul. Zbożowej także 
jest pierwszeństwo przejazdu; ponaglania 
telekomunikacji o naprawę zapadniętej 
studzienki na rogu ul. Mickiewicza – ul. Piastów 
(A. Michalak).

Odpowiadając, burmistrz wyjaśniła, że jeśli 
chodzi o ul. Ks. Pelikanta zmiana organizacji na 
tej ulicy ma zagwarantować bezpieczeństwo 
rowerzystom poruszającym się ścieżką wzdłuż 
ul. Leśnej. Projekt budowy ścieżki rowerowej 
oraz organizacja ruchu i zmiana oznakowania 
z o s t a ł y  a k c e p t o w a n e  p r z e z  U r z ą d 
Marszałkowski, Starostwo Powiatowe oraz 
Wojewódzką Radę Bezpieczeństwa Ruchu 
Drogowego, przy udziale policji. W dalszej 
c z ę ś c i  A l i c j a  Ż a g u ń  o r a z  B .  C z a k i 
poinformowali o świątecznych akcjach 
przygotowywania świątecznych prezentów dla 
p o t r z e b u j ą c y c h .  N a s t ę p n i e  B a r b a r a 
B i a ł k o w s k a ,  z a s t ę p c a  b u r m i s t r z a 
poinformowała o uroczystym przekazaniu 
umów o warunkach i sposobie realizacji strategii 
rozwoju lokalnego. Umożliwi to naszej gminie 
występowanie do Lokalnej Grupy Działania 
Trzy Doliny z wnioskami o dofinansowanie, 
a tym samym realizację projektów, na które 
czekamy. Ponadto gmina wystąpiła do 
wojewody o dofinansowanie remontu budynku 
Środowiskowego Domu Samopomocy. 
B. Białkowska poinformowała też, że złożono 
projekt na przekształcenie MGOPS w Centrum 
Usług Społecznych. Łącznie projekty zgłosiło 
2 1  g m i n  z  n a s z e g o  w o j e w ó d z t w a , 
z a k w a l i fi k o w a l i ś m y  s i ę  d o  e t a p u 
negocjacyjnego, nasz projekt jest na 4 miejscu. 
Wniosek opiewa na kwotę 4,5 mln zł.

Na zakończenie Burmistrz i przewodniczący 
rady przekazali wszystkim życzenia świąteczne.

Podczas drugiej sesji zmiany budżetu 2023 r. 
omówiła Alina Kowalska, skarbnik gminy. 
W związku z  zakończeniem roku oraz 
weryfikacji wpływów i wydatków planowanych 
jeszcze do poniesienia. Dochody zmniejszono 
o 4,7 mln zł, a wydatki o 4,4 mln zł. Pomimo 
otrzymanych wpływów m.in. na zadania 
o ś w i a t o w e ,  n a  f u n k c j o n o w a n i e 
Środowiskowego Domu Samopomocy dochody 
i wydatki były zmniejszone. W ramach 
wydatków majątkowych nastąpiły przesunięcia 
między poszczególnymi zadaniami. W ślad za 
tymi zmianami dostosowano WPF.

R a d a  u c h w a l i ł a  w y k a z  w y d a t k ó w 
niewygasających z upływem roku budżetowego 
2023 oraz ustaliła plan finansowy tych 
wydatków. Łączna kwota tych wydatków 
opiewa na 125 tys. zł, a dotyczy remontu 
wiaduktu kolejowego. Projekt uchwały 
przedstawiła Iwona Konopa ,  dyrektor 
Wy d z i a ł u  I n w e s t y c j i  i  P l a n o w a n i a 
Przestrzennego. J. Żebrowska – Dudek omówiła 
konieczność zwiększenia dotacji na rzecz 
Bydgoszczy z tytułu korzystania przez solecczan 
z  Metropoli ta lnej  Karty Uczniowskiej . 
W uchwale z maja 2023 r. zakładano, iż koszt 
wyniesie 88 tys. zł. Na podstawie wykazu 
wydanych kart okazało się jednak, że będzie on o 
111 tys .  z ł  wyższy,  s tąd  konieczność 
podwyższenia dotacji.

Rada zgodziła się też na odstąpienie od 
p rze ta rgowego  zbyc ia  n ie ruchomośc i 
zabudowanej i wydzierżawienia nieruchomości 
g r u n t o w e j .  S z c z e g ó ł y  p r z e k a z a ł a 
B. Białkowska. W pierwszym wypadku chodzi o 
nieruchomość znajdującą s ię  w Parku 
Przemysłowym przy ul. Paryskiej, a sprzedaż ma 
się odbyć na rzecz obecnego dzierżawcy. 
W drugim – o część nieruchomości gruntowej 
przy ul. Toruńskiej, na której znajdują się tory 
kolejowe.

Wojewoda swoim rozstrzygnięciem 
nadzorczym stwierdził nieważność uchwały 
r ady  w sp rawie  us t anowien ia  uży tku 
ekologicznego źródliska w Wypaleniskach. 

B u r m i s t r z  z a s k a r ż y ł  t ę  d e c y z j ę  d o 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Jak 
wyjaśniła M. Szalewska, aby procedura przed 
WSA mogła być kontynuowana, konieczne jest 
podjęcie uchwały w sprawie wniesienia do sądu 
skargi na rozstrzygnięcie wojewody. Na pytanie 
A. Michalaka o zasadność decyzji wojewody, 
radca prawny wskazała, że rada podjęła 
uchwałę, mając świadomość stanu prawnego, 
w jakim funkcjonuje. Jednak podjęła decyzję 
wskazując w uzasadnieniu do uchwały swój 
wyraz sprzeciwu wobec działań organów 
ochrony środowiska,  które odmawiają 
uzgodnienia projektu uchwały w sprawie 
ustanowienia użytku ekologicznego na 
Wypaleniskach.

Rada uznała za zasadny wniosek Fundacji 
JeKo „Jak Jeż z Kotem” w sprawie zmiany 
przebiegu drogi ekspresowej S10 zaplanowanej 
na terenie użytku ekologicznego „Źródliska na 
Wypaleniskach”. Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji uznała wniosek, o czym poinformował 
Tomasz Pacek, zastępca przewodniczącego 
komisji, za zasługujący na poparcie. Stało się 
tak, poprzez uchwalenie przez radę miejską 
stanowiska, w którym w pełni akceptuje 
rozważenie postulatu rozważenia możliwości 
zmiany przebiegu drogi S10 w celu ochrony 
szczególnie cennych dla lokalnej społeczności 
zasobów środowiskowych.

Radni poparli również apel Rady Miejskiej 
Pruszcza kierowany do Zarządu Województwa 
K u j a w s k o - P o m o r s k i e g o  w  s p r a w i e 
wprowadzenia zmian w uchwale antysmogowej 
poprzez wydłużenie do końca 2029 r. terminu 
wymiany tzw.  pozaklasowych kot łów 
grzewczych oraz ogrzewaczy pomieszczeń (np. 
kominków), które nie mieszczą się standardach 
emisji i efektywności. Wskazane obecnie 
terminy, bez znaczącego wsparcia finansowego 
w  z a k r e s i e  w y m i a n y  ź r ó d ł a  c i e p ł a 
i późniejszego wsparcia do zakupu paliw dobrej 
jakości stanowią duże wyzwanie dla wielu 
rodzin o ograniczonym budżecie.

Podczas wolnych głosów i wniosków 
poruszono następujące zagadnienia: sprzedaż 
gruntów w Parku Przemysłowym, przyznanie 
poza kolejnością lokalu socjalnego młodemu 
Ukraińcowi (A. Michalak); powrót ławek 
wzdłuż ul.  Leśnej,  blokowanie miejsc 
parkingowych przez samochody na sprzedaż, 
bądź  z  r ek lamami ,  wyrównan ie  d róg 
dojazdowych m.in. do ul. Zbożowej, Prostej, 
Wiosennej, Słoneczne (Beata Kołota); 
wystąpienie do zarządu TV Solec z propozycją 
umieszczenia w ofercie kablówki Telewizji 
Republika (A. Żaguń).

Burmistrz poinformowała, że wybiera się na 
podpisanie aktu notarialnego 29 grudnia, gdyż 
taki termin został wyznaczony. Uchodźca 
z Ukrainy otrzymał lokal jednopokojowy, ze 
względu na zły stan psychiczny jego żony 
(wojenna trauma). Jednak po powzięciu 
informacji, że ta osoba już w lokalu mnie 
mieszka, gmina umowę wypowiedziała, a lokal 
został odzyskany. Jeśli chodzi o ławki, należy 
najpierw sprawdzić, gdzie można je postawić by 
nie kolidowały z użytkowaniem ścieżki 
rowerowej. W sprawie równania dróg, trzeba 
zobaczyć na ile pozwoli na to sytuacja 
finansowa. Sprawdzimy co da się zrobić. Co do 
parkowania aut, to parkingi są ogólnodostępne i 
urząd nie ma prawa tych aut z nich usuwać. Co 
do umieszczenia w ofercie Telewizji Republika, 
burmistrz przekaże taką sugestię do TV Solec.

Na zakończenie przewodniczący rady 
złożył życzenia noworoczne.

Z.Stefański

LXXVII/LXXVIII SESJE RM

Uchwalony
budżet
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Pod koniec grudnia Stowarzyszenie na 
r z e c z  O s ó b  N i e p e ł n o s p r a w n y c h 
zorganizowało w JuraParku spotkanie 
ś w i ą t e c z n o - n o w o ro c z n e  d l a  d z i e c i 
i młodzieży niepełnosprawnej.

Zwiedzili tamtejszą wioskę świętego 
Mikołaja - zagrodę dla zwierząt, sanie oraz udali 
się do jego magicznego domu. Gości było tak 
dużo, że w domku zrobiło się tłoczno! 
Z Mikołajem można było porozmawiać i zrobić 
pamiątkowe fotografie. Restauracja Jaskiniowa, 
która przygotowała poczęstunek, zamieniła się 
w prawdziwą salę balową. Wszyscy mogli 
uczestniczyć w zabawach i konkursach, np.: 
w  podawanie balona,  taniec w parach 
z balonem, grę wielkoformatową - 4 w rzędzie. 
Zwycięzcy konkursów nagradzani byli 

upominkami i słodyczami. Do bawiących 
zawitał Mikołaj i każde dziecko otrzymało 
paczkę.  To spotkanie to piękny czas, 
integrujący dzieci oraz ich rodziców, czas 

spędzony w miłej atmosferze, a wspólna zabawa 
przyniosła wiele radości.Spotkanie realizowano 
w  r a m a c h  p r o j e k t u  „ A k t y w n o ś ć 
w niepełnosprawności“ zgodnie z umową 
zawartą z Gminą Solec Kujawski.

Organizację spotkania wsparły soleckie 
firmy: P.W. Autos Sp. z o.o., P.W. ALJOT Sp. 
z o.o., ROS-ZAK Chłodnictwo – Klimatyzacja 

Sp z o.o., P.D. Drobex Sp. z o.o., KLIMAT 
SOLEC Sp. z o.o., Polimex Profil Sp. z o.o., 
Bank Szubiński, „SOLBET“ Sp. z o.o. Dzięki 
tej pomocy dzień ten dostarczył dzieciom wielu 
przeżyć i miłych wrażeń. Organizatorzy życzą 
sponsorom szczęścia i pomyślności na Nowy 
2024 Rok, a dzieciom i rodzicom dziękują za 
obecność. Kolejne spotkanie świąteczno – 
noworoczne już za rok.

Dokończenie ze str. 1

Dokończenie ze str. 1

W  Ś r o d o w i s k o w y m  D o m u 
Samopomocy w połowie grudnia odbyło 
się spotkanie wigilijne.

Po powitaniu przybyłych gości 
uczestnicy placówki zaprezentowali 
program artystyczny, prezentując wiersze, 
występując w tańcu z lampionami do 
utworu „Noel", wspólnie śpiewając kolędy 
i pastorałki. Po złożeniu życzeń wszyscy 
podzielili się opłatkiem i zasiedli do stołu 
z wigilijnymi potrawami, przygotowanymi 
przez uczestników w ramach treningu 
kulinarnego. Po wieczerzy członkowie 
stowarzyszenia – uczestnicy otrzymali od 
S t o w a r z y s z e n i a  n a  R z e c z  O s ó b 
z Zaburzeniami Psychicznymi „Delfin" 
bogate paczki żywnościowe. Zostały one 
ufundowane przez gminę w ramach 
p rog ramu  „ In t eg rac j a  –  p rog ram 
p r z e c i w d z i a ł a n i a  s p o ł e c z n e m u 
wykluczeniu osób z zaburzeniami 
psychicznymi". Spotkanie wprowadziło 
zebranych w świąteczną atmosferę.

Wigilijne
spotkanie

W świątecznej
atmosferze

latach wpłynąć na jakość życia w gminie. Do 
wypełnienia anonimowej ankiety zachęcają 
burmistrz i przewodniczący rady miejskiej:

- Państwa opinie oraz sugestie stanowić 
będą kluczowy element procesu planowania 
rozwoju. Dlatego zwracamy się z uprzejmą 
prośbą do Państwa, jako mieszkańców gminy, 
o wypełnienie ankiety, a tym samym podzielenie 
się swoimi uwagami, spostrzeżeniami oraz 
pomysłami.

Ankietę  należy wypełnić do 15 stycznia 
2024 r. Formularz interaktywny ankiety 
z n a j d u j e  s i ę  p o d  t y m  l i n k i e m : 
https://ankieta.deltapartner.org.pl/gmina_so
lec-kujawski_mieszkancy. Ankieta jest 
dostępna również w formie papierowej. Można 
ją odebrać w budynku głównym urzędu (ul. 23 
Stycznia 7) w Biurze Podawczym (na parterze).

zaangażowanie społeczne i dbałość o naszą 
Ma łą  O jczyznę .  Na  nowy  rok  życzę 
pomyślności, spełnienia marzeń zawodowych 
i osobistych, niech dopisuje zdrowie. Bądźcie 
Państwo po prostu szczęśliwi.

Życzenia przekazał też Bartłomiej Czaki, 
przewodniczący rady.  Zwróci ł  s ię  do 
wszystkich obecnych:

- Miniony rok był czasem wyzwań, ale 
i  s o l i d a r n o ś c i  i  w s p ó ł p r a c y.  P r a g n ę 
podziękować mieszkańcom, przedsiębiorcom 
i wszystkim instytucjom za zaangażowanie 
w rozwój naszego miasta, za tworzenie 
wspólnoty, która potrafi się wspierać w trudnych 
chwilach. Dziękuję za partnerską współpracę, 
za pomysły, inicjatywy, które przyczyniają się do 

rozwoju naszej lokalnej społeczności. Przed 
nami nowy rok, pełen nadziei i możliwości. 
Wierzę, że zbudujemy jeszcze lepszą przyszłość 
dla naszego miasta i gminy. Mamy wiele planów 
i projektów, które mają na celu poprawę jakości 
życia mieszkańców i wspierania lokalnej 
przedsiębiorczości. Razem, jako jedna 
społeczność jesteśmy silni. Niech nowy rok 
będz ie  c zasem jednośc i ,  wspó łpracy 
i wspólnego budowania naszej lokalnej 
przyszłości.

Z w r a c a j ą c  s i ę  d o  m i e s z k a ń c ó w 
i  w s z y s t k i c h  o b e c n y c h  k s .  A n d r z e j 
Stachowicz, proboszcz parafii Św. Stanisława 
mówił o tym, że ten świąteczny czas, czas kiedy 
zbliża się nowy rok, jest czasem zadumy 
i refleksji, kiedy robimy podsumowania, ale 
także snujemy plany na przyszłość. - Hasłem 
duszpasterskim tego roku jest „Uczestniczę we 
wspólnocie kościoła”. Słowa te można 
rozumieć o wiele szerzej, mając na myśli 
wspólnotę naszego miasta, organizacji 
i instytucji do których należymy. Uczestniczę, to 
znaczy biorę czynny udział. Nie tylko oceniam, 
nie tylko osądzam, nie tylko komentuję, ale 
przede wszystkim odpowiadam za tę wspólnotę, 
do której należę. Niech to będzie naszym 
zadaniem na nowy rok. Nie tylko oczekujmy od 
innych, ale obdarowujmy innych tym, co mamy.

Potem na scenę wkroczył Jarosław Wist 
z zespołem, dając przepiękny koncert 
śpiewając kolędy w swingowych aranżacjach, 
ale i piosenki kojarzące się z magią świąt 
i nowego roku.

Strategiczna
ankieta

Czas życzeń
i podsumowań



5

Tadeusz Szczepański
(1952 - 2024)

Jak trudno mówić o kimś, z kim 
współpracowało się tyle lat, stojąc na 
cmentarzu przy Jego grobie i oddając ostatnią 
przysługę. W takim momencie chciałoby się 
tyle powiedzieć, ale słowa więzną w gardle…

Niedawno pożegnaliśmy długoletniego 
radnego rady miejskiej, zasiadającego w tym 
gremium od 1998 r. Przez większość tych lat 
Tadeusz Szczepański pracował w Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i  Rolnictwa,  których był  członkiem. 
W kończącej się niebawem kadencji był 
natomiast  przewodniczącym Komisji 
Gospodarki i Budżetu oraz członkiem Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. Solecczanie 
dobrze oceniali Jego pracę na rzecz gminy i jej 
mieszkańców, wybierając Go na kolejne 
kadencje. 

Pan Tadeusz angażował się w życie miasta 
z pasją i poświęceniem. Każdy kto poprosił 
Go o pomoc w załatwieniu jakiejś sprawy, 
rozwiązaniu problemu mógł na Niego zawsze 
liczyć. Nigdy nie odmawiał wsparcia 
finansowego, czy rzeczowego. Wielu 
mieszkańców mogło się o tym przekonać 
osobiście, tak samo jak wiele soleckich 
instytucji i organizacji. Pomagał szkołom, 
instytucjom kultury, stowarzyszeniom. Przez 
cały czas kiedy był radnym, całą swoją dietę 
przekazywał na dożywianie dzieci w Szkole 
Podstawowej nr 1 i Szkole Podstawowej nr 4. 
Jego firma wielokrotnie wspierała również 
gminę, kiedy trzeba było pilnie wykonać 
jakieś prace. 

Nie sposób też nie wspomnieć o pasji Pana 
Tadeusza. Był zapalonym myśliwym, lubił 
swoje zagraniczne łowieckie eskapady. Na co 
dzień opiekował się leśną zwierzyną, dbając 
o jej dobrostan, choćby poprzez dokarmianie, 
co było nieodłącznym elementem jego 
aktywności w kole łowieckim.

Jego tubalny głos, marsowe spojrzenie 
mogło na pierwszy rzut oka sprawiać 
wrażenie, że jest osobą inną, niż był 
w rzeczywistości. Pod tą powagą krył się 
człowiek bardzo przyjazny, chętnie niosący 
innym pomoc w potrzebie, po prostu ktoś 
dobry i serdeczny.

Takim Go zapamiętamy.

Wspomnienie

P o d  k o n i e c  u b i e g ł e g o  r o k u 
w restauracji Jaskiniowej odbyła się 
n i e z w y k l e  w a ż n a  k o n f e r e n c j a 
zorganizowana przez Miejsko-Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej i Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych dla przedstawicieli pomocy 
społecznej, policji, ochrony zdrowia, 
Zespołu Interdyscyplinarnego na temat 
zagrożeń związanych  z zachowaniami 
ryzykownymi dziec i  i  młodzieży, 
profilaktyki uzależnień od alkoholu 
i innych substancji, oraz problemów 
suicydalnych (próby samobójcze), jak 
i problemach interwencji. Robert Rejniak 

z Polskiego Towarzystwa Zapobiegania 
Narkomanii przedstawił aktualne trendy 
i sytuację na rynku narkotykowym 
regionu. Niepokojące są informacje 
o  zgonach nas to la tków i  młodych 
dorosłych po przedawkowaniu substancji 
3CMC,CMC, oxycodonu czy fentanylu. 
Ważne aby wiedzieć, jak reagować i co 
robić, jeżeli odkryjemy, że zagrożenie 
związane  z  używaniem subs tancj i 
psychoaktywnych jest w naszym otoczeniu 
problemem. Dlatego warto skorzystać 
z programu wczesnej interwencji FreD 
(www.programfred.pl) .  Natomiast 
wystąpienie dr Marleny Stradomskiej 
z Lublina dotyczyło tego, jak rozpoznać 
kryzys psychiczny i poradzić sobie 
w sytuacji zagrożenia zdrowia i życia. 
Organizatorzy zachęcają do skorzystania 
z platformy internetowej: życie warte jest 
rozmowy.

Ważna
konferencja

W rocznicę wybuchu powstania wielkopolskiego - 27 grudnia - obchodzimy ustanowiony 
w 2021 r. Narodowy Dzień Zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego, który jest w kalendarzu 
świąt państwowych. Tego dnia delegacje złożyły wiązanki pod Pomnikiem Powstania 
Wielkopolskiego, znajdującym się na cmentarzu przy kościele Św. Stanisława Biskupa 
i Męczennika. Zanim oddano hołd poległym powstańcom, spoczywającym na przykościelnym 
cmentarzu, kilka słów o tym zwycięskim zrywie sprzed 105 lat, przekazał dyrektor soleckiego 
muzeum Rafał Kubiak. Na zakończenie, wszystkim za obecność i udział w uroczystości 
zorganizowanej przez samorząd Solca Kujawskiego podziękował przewodniczący rady 
miejskiej Bartłomiej Czaki. A już niebawem, bo 19 i 23 stycznia będziemy upamiętniali dwie 
kolejne, ważne rocznice dla naszego miasta. 19 stycznia obchodzimy rocznicę powrotu Solca do 
polski po zaborach w 1920 r., a 23 stycznia – zakończenia okupacji niemieckiej w 1945 r. 
Zbiórka delegacji przed ratuszem o godz. 10.50
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Soleckie Centrum Kultury

GITAROWE  KOLĘDOWANIE
Święta Bożego Narodzenia to cudowny 

czas, na który czekaliśmy cały rok. Dla tych, 
którzy zechcieli spędzić wieczór 19 grudnia 
2023 r. w Galerii Homo Faber okazał się iście 
magiczny. Zorganizowali go Dominika 
Cieślak, instruktorka śpiewu i Bartosz Podolak 
– instruktor gry na gitarze w SCK. Towarzyszyli 
im uczniowie.

Gitarowe Kolędowanie – to koncert, który 
był okazją by kultywować tradycję wspólnego 
kolędowania. A polskie kolędy to nieprzebrany 
skarbiec naszych najlepszych wartości i uczuć - 
religijnych, narodowych, artystycznych, ale 
i  t ych  związanych  z  na j c i ep l e j s zymi 
wspomnieniami: Wigilii, choinki i Pasterki.

Prócz wspomnianych już instruktorów SCK 
na gitarach zagrali: Weronika Michalska, 
Domin ika  Andrze jewska ,  Grzegorz 
Szamocki i Piotr Wolak - podopieczni 
B. Podolaka, oraz zaśpiewali: Zuzanna 
Łączna, Karolina Błażewicz, Julia Mruk, 
Ewa Drwęga, Michalina Grochowska i Lena 
Wątorek - podopieczni D. Cieślak.

Dzięku jemy za  wspan ia ły  wys tęp 
i z niecierpliwością czekamy na kolejne 
prezentacje. 

KONCERT
SYLWESTROWO - NOWOROCZNY

30 grudnia w SCK przywitaliśmy Nowy 
2 0 2 4  R o k  k o n c e r t e m  s y l w e s t r o w o -
noworocznym pt. „90 minut dookoła świata”. 
Przenieśliśmy się w świat pełen muzycznych 
odkryć, oscylujących między klasyką, 
a rozrywką.

Wybitna sopranistka, Milena Lange oraz 
renomowany baryton Michał Janicki wraz 
z  Wa r s a w  I m p r e s s i o n e  O r c h e s t r a 
zaprezentowali repertuar, odzwierciedlający ich 
muzyczną wszechstronność i kunszt. Artyści 
znani ze swojej zdolności do łączenia różnych 
g a t u n k ó w  m u z y c z n y c h ,  d o s t a r c z y l i 
publiczności zarówno wzruszających arcydzieł 
muzyki klasycznej, energetycznych utworów 

rozrywkowych oraz przebojów filmowych. 
Koncert poprowadziła aktorka teatralna 
i  filmowa oraz pisarka - Laura Łącz . 
Występom towarzyszyli tancerze.

Mamy nadzieję, że ten wspaniały koncert 
i wyjątkowi artyści uczynili ten wstęp do 
Nowego Roku niezapomnianym dla wszystkich 
miłośników muzyki.

SCK serdecznie dziękuje za obecność na 
wydarzeniach organizowanych przez tę 
placówkę, za wspólny czas i dobre relacje 
w mijającym roku. Dyrektor i pracownicy 
wierzą, że w roku kolejnym znów spotkamy się 
w centrum kul tury wielokrotnie ,  aby 
doświadczać niezapomnianych emocji 
i artystycznych wrażeń! 

„SKĄD  SIĘ  BIORĄ  SŁOWA”
W SCK odbyło się 8 stycznia niezwykle 

interesujące spotkanie, realizowane w ramach 
cyklu "W kręgu rozmów". Gościem była dr 
Alicja Żaguń, językoznawca, wykładowca 
akademicki, znana solecczanom także z racji 
wieloletniej pracy w soleckim samorządzie. 
Przez wiele lat związana z Uniwersytetem 
Mikołaja Kopernika w Toruniu, na którym też 
uzyskała tytuł naukowy doktora nauk 
humanistycznych w dyscyplinie i specjalności 
językoznawstwa. Wykładała m.in. podstawy 
języka staro-cerkiewno-słowiańskiego oraz 
gramatykę historyczną języka polskiego.

Rozmowa zatytułowana "Skąd się biorą 
słowa" meandrowała wokół zagadnień 
z w i ą z a n y c h  z e 
s ł o w o t w ó r s t w e m , 
p o w s t a w a n i e m 
i  p r z e n i k a n i e m  d o 
j ę z y k a  p o l s k i e g o 
nowych słów, zmiany 
i c h  z n a c z e ń ,  o r a z 
wszystkiego tego, co 
sprawia, że o języku 
polskim mówimy, że 
jest językiem żywym, 
zmieniającym się.

S p o t k a n i e 
z  p o p r o w a d z i ł  
Wojciech Elszyn  - 
Akademia Aktywności 
w Solcu Kujawskim.

ŻONA
DO  ADOPCJI 
W życiu  Adama 

wszystko miało swoje 
miejsce – dom praca, 
dom praca. Od czasu do 
c z a s u  j a k a ś 
k o n t r o l o w a n a 
rozrywka. Ale w życiu 
każdego  cz łowieka 
przychodzi taka chwila, 
ż e  n a w e t  d o b r z e 
naoliwiona maszyna 
przestaje funkcjonować 
i niebo zaczyna walić się 
na głowę. Żona Adama 
wyjeżdża. Mieszkanie 
n a w i e d z a  n a t r ę t n y 
domokrążca i wróżbita. 
N i e s p o d z i e w a n i e 
pojawia się również 
F i l i p ,  k o l e g a 

z podstawówki. Do drzwi puka przedstawicielka 
Ośrodka Adopcyjnego, o której wizycie Adam 
zupełnie zapomniał. Spokojne dotychczas życie 
bohatera wypełnia się mnóstwem niedomówień, 
pomówień i abstrakcyjnych insynuacji. 
A  w s z y s t k o  p r z y k r y t e  p ł a s z c z e m 
„normalności”. Jak rozwiąże się splot dziwnych 
wydarzeń? Odpowiedź na to pytanie poznamy 
15 marca br. o godz. 19.00 w SCCK, kiedy to 
odbędzie się spektakl pt. „Żona do adopcji” 
w reżyserii Jakuba Ehrlicha.

Bilety w cenie 85 zł - do nabycia w SCK lub 
o n - l i n e :  h t t p s : / / b i l e t y . s c k -
solec.com/MSI/mvc/pl.

WIELKA  ORKIESTRA  
ŚWIĄTECZNEJ  POMOCY
32. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy zbliża się wielkimi krokami. Cel to: 
„Płuca po pandemii. Gramy dla dzieci 
i dorosłych!”. Jak co roku zachęcamy do 
dzielenia się darami, które przeznaczymy na 
aukcje i loterie wspierające WOŚP. Przedmioty 
można przynosić do Soleckiego Centrum 
Kultury. Darczyńców prosimy o przynoszenie  
rzeczy do licytacji możliwie szybko – nie 
czekajcie do ostatniej chwili. Grajcie z nami!

KINO  KULTURA 
12 STYCZNIA 2024
17.00 – PATI I KLĄTWA POSEJDONA - 

animowany, przygodowy, od 5 lat.
19.00 – THE PALACE – komedia, od 15 lat.
19 STYCZNIA 2024
17.00 – PIES I ROBOT - animowany, b. o.
19.00 – SUPERAGENT – komedia, akcja, 

od 13 lat.
Zwiastuny i opisy filmów znajdziecie na FB 

Kino Kultura i www.sck-solec.com oraz na FB 
Soleckiego Centrum Kultury. Bilety do nabycia 
w SCK oraz one-line: https://bilety.sck-
solec.com/MSI/mvc/pl.

Kulturalny przekładaniec
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Sport i rekreacja

W dniach 16-17 grudnia 2023 r. w hali 

OSiR odbył się turniej piłki nożnej halowej Unia 
Cup. Turniej miał charakter charytatywny, 
a jego mottem przewodnim było hasło „Gramy 
dla Kostka”.

Unia Cup
dla Kostka

Rok 2023 upłynął zawodnikom i trenerom 
Miejskiego Ludowego Klubu Sportowego pod 
znakiem wielkich zmian i ciężkiej pracy.

Klub był organizatorem mistrzostw 
województwa kujawsko-pomorskiego, czterech 
krajowych turniejów badmintona oraz festiwali 
rodzinnych na których gościł dzieci i młodzież 
z całej Polski. Zawodnicy MLKS -u odwiedzili 
boiska w wielu polskich miastach, gdzie 
walcząc o każdą lotkę zostawili mnóstwo 
zdrowia i serca co bardzo często skutkowało 
zdobywaniem upragnionego podium. Łącznie 
nasi badmintoniści zdobyli 92 medale oraz tytuł 
m i s t r z ó w  w o j e w ó d z t w a  k u j a w s k o -
pomorskiego. 

Zawodnicy którzy zdobywali medale to: 
Julia Bandoch (15 medali); Paweł Batliński, 
Szymon Jaskot (14 medali); Julia Kusz (13 
medali); Marta Pituła (12 medali); Jakub 
Dybowski, Marika Marczyńska(5 medali); 
Milena Michońska, Natalia Oleszczuk (4 
medale); Iwo Kawiorski (2 medale) oraz po 1 
medalu: Oliwia Kusz, Blanka Szczepańska, 
Marcel Tadych, Hanna Welter.

W czerwcu odbyły się wybory zarządu 
klubu, na którego czele stanął nowy prezes 

Pierwszego dnia rywalizowało 10 drużyn 
z rocznika 2014. Mecz o pierwsze miejsce 
wygrała Unia I Solec Kujawski pokonując 
Akademię Piłkarską Małych Mistrzów I 
Bydgoszcz 4:0. W meczu o trzecie miejsce 
Chemik Bydgoszcz wygrał z Gwiazdą 
Bydgoszcz 5:2.

Dzień później zagrały drużyny z roczników 
2016 oraz 2018. W rywalizacji tych pierwszych 
zwyciężyła Spójnia Białe Błota, przed 
Akademią Piłkarską Małych Mistrzów 
Bydgoszcz, Unią I Solec Kujawski. Kolejność 
w roczniku 2018 natomiast przedstawiała się 
następująco: Zawisza I Bydgoszcz, Unia Solec 
Kujawski, Zawisza II Bydgoszcz.

Po zakończeniu poszczególnych kategorii 
wszyscy zawodnicy otrzymali medale, zaś 
drużyny puchary.

Organizatorem Turnieju był Klub Sportowy 
Unia Solec Kujawski, koordynatorem imprezy 
S z y m o n  R a c z y ń s k i ,  z a ś  s p o n s o r a m i 
i darczyńcami: Gmina Solec Kujawski, Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, Starostwo Powiatowe 
w Bydgoszczy, Drobex Sp. z o.o., Tylpol 
Aleksandra Kuźniewska i Marek Tylicki, 
Global Prospect Łukasz Błaszak i Maciej Bartz, 
Piekarnia Grochola Prawdziwy Chleb, Pizzeria 
Twoje Smaki oraz Zakład Naprawy Pojazdów 
Paweł Elszyn i Marcin Nowak.

Podczas turnieju w ramach wsparcia 
i zrzutki na Kostka można było również 
posmakować różnego rodzaju dań i słodkości 
przygotowanych przez rodziców zawodników 
grup młodzieżowych. Bardzo zorganizowana 
i przy tym hojna grupa ludzi bez, których tak 
wspaniała organizacja nie byłaby możliwa.

Robert Kusz. Nowo wybrany zarząd jest pełen 
nadziei, chęci i pomysłów na rozwój klubu co 
już skutkuje znacznym powiększeniem liczby 
dzieci chętnych do trenowania tej pięknej 
dyscypliny jaką jest badminton. Celem na 
kolejne lata jest dorównanie osiągnięciom 
zawodników, którzy w czasach świetności 
klubu zdobywali tytuły mistrzów Polski 
i Europy, czego życzymy naszym sportowcom.

Ostatni ubiegłoroczny turniej - Rodzinny 
Turniej Mikołajkowy zorganizowano na 
soleckiej hali 10 grudnia. Wzięły w nim udział 
42 pary (opiekun + dziecko). Na koniec 
uczestników odwiedził Mikołaj i rozdał 
każdemu dziecku upominek oraz pamiątkowy 
medal. Za pomoc w organizacji turnieju MLKS 
dziękuje: UM Solec Kujawski, PKO oddział 
Solec Kujawski, SiG, Multiway Logistics, 
Klimatowi Solec, Drobex, Play, SiMS, Jurapark 
Solec, CENTRUM optyczno okulistyczne, 
ArcelorMittal, Poltra, Nadleśnictwu Solec 
Kujawski oraz wszystkim rodzicom.

MLKS

Badminton -
- podsumowanie

Po długiej nieobecności na tatami 
soleccy karatecy wrócili i to z sukcesami. 
Nasza ekipa wywalczyła III miejsce 

Udany powrót
na tatami

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w piłce 
siatkowej – Igrzyska Młodzieży Szkolnej dziewcząt 
i chłopców, 18 stycznia (czwartek), godz. 9.00; 
Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w piłce ręcznej 
–  Igrzyska  Dzieci  dz iewcząt ,  22  s tycznia 
(poniedziałek), godz. 10.00; Obóz sportowy – FKS 
JCH The Sailors Wolin (piłka koszykowa), 22 – 27 
stycznia; Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w piłce 
ręcznej – Igrzyska Dzieci chłopców, 23 stycznia 
(wtorek), godz. 10.00.

Na hali

w klasyfikacj i  drużynowej  podczas 
Mistrzostw Polski Południowej Karate 
KyokushinKenbukai PFKK, które odbyły 
się 16 grudnia w Woźnikach. Zawodnicy 
z Solca Kujawskiego indywidualnie zdobyli 
8 medali. W konkurencji kata: Mateusz 
Przykłota – 1 miejsce, Artur Kraczkowski – 
2 miejsce, Laura Żerebiec – 3 miejsce, 
Michał Banicki – 3 miejsce. W konkurencji 
kumite: Maciej Kordus – 2 miejsce, Marcjan 
Ołownia – 2 miejsce, Michał Banicki – 2 
miejsce, Artur Kraczkowski – 3 miejsce. 
W zawodach wzięli też udział: Wojtek 
Kordus, Stanisław Krajewski i Jakub Kuich.

W pierwszych dniach stycznia w soleckiej 
hali zawodnicy stanęli do rywalizacji 
w powiatowych mis t rzos twach pi łce 
siatkowej (Igrzyska Dzieci) i w piłce ręcznej 
(Licealiada). W pierwszym turnieju udział 
wzięło 13 drużyn (6 zespołów dziewcząt oraz 
7 chłopców) z siedmiu gmin naszego powiatu. 
Po kilkugodzinnej walce zwycięsko z niej 
wyszły reprezentacje dziewcząt i chłopców ze 

Szkoły Podstawowej w Łochowie. Do 
drugich zawodów przystąpiły drużyny 
z Zespołu Szkół Agro-Ekonomicznych 
w  K a r o l e w i e  o r a z  Z e s p o ł u  S z k ó ł 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Solcu 
Kujawskim. W meczu dziewcząt od początku 
przewaga drużyny ZSAE Karolewo nie 
podlegała dyskusji i ostatecznie ta drużyna 
triumfowała 24:1. Mecz chłopców był z kolei 
bardzo zacięty. Dopiero druga dogrywka 
wyłoniła zwycięzcę. Została nim drużyna 
ZSOiZ Solec Kujawski wygrywając 8:7. 
Organizatorami zawodów byli MUKS „Start” 
oraz Ośrodek Sportu i Rekreacji.

Piłka ręczna
i siatkówka



W połowie grudnia na soleckim rynku 
odbył się Rodzinny Jarmark Świąteczny. Po 
ofic j a lnym rozpoczęc iu  j a rmarku 
bożonarodzeniowego rozpoczęła się część 
artystyczna. Na scenie najpierw pojawiły 
się przedszkolaki z soleckich przedszkoli, 
wystąpiły zespoły z Soleckiego Centrum 
Kultury, na koniec były koncerty Juliana 
Prusa, Joanny Kaczmarkiewicz i Kacpra 
Gołdy.  P iosenki  były  przepla tane 
animacjami dla dzieci, w których rej wodził 
Elf, potrafiący znakomicie rozbawić 
publiczność. To na jego zaproszenie, 
no i oczywiście zachęconych do tego 
dzieci, na scenie pojawił się święty 
M i k o ł a j .  Z a s i a d ł  o n  p ó ź n i e j  n a 
przygotowanym dla niego tronie, a do 
wspólnego zdjęcia ustawiła się długa 
kolejka. Popularnością cieszyła się 
fotobudka. Wielu solecczan chciało 
pojechać saniami, ale ponieważ nie było 

śniegu, pamiątką były wyłącznie 
z d j ę c i a .  N a  ś r o d k u 
rozświetlonego rynku, kręciła 

się karuzela, oblegana przez 
najmłodszych. Dookoła stanęły 

s t r a g a n y  z  r ę k o d z i e ł e m 
i produktami spożywczymi. 
Można je było kupić do domu, 

a le  i  skosztować podczas 
jarmarku. Organizatorzy – 
gmina oraz Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów 
Alkoho lowych  zapewni ły 

b a r s z c z  z  p a s z t e c i k i e m , 
serwowane gratis. Za oprawę 
artystyczną odpowiadało SCK. 
I w takiej ciepłej, rodzinnej, po 

prostu sielskiej atmosferze, 
minęło solecczanom sobotnie 
popołudnie 16 grudnia w czasie 
drugiego Rodzinnego Jarmarku 
Świątecznego.

Świąteczny jarmark



„Człowiek jest wielki nie przez to, co posiada, 
lecz przez to, kim jest; 

nie przez to, co ma, 
lecz przez to, czym dzieli się z innymi.” 

Jan Paweł II

Dyrekcja Miejsko- Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej oraz Stowarzyszenie 
Wspierania Rodzin w Solcu Kujawskim 
składają serdeczne podziękowania 
wszystkim darczyńcom za życzliwość 
i bezinteresowną pomoc w przygotowaniu 
p a c z e k  ś w i ą t e c z n y c h  d l a  o s ó b 
niepełnosprawnych, samotnych, starszych 
oraz rodzin z terenu miasta i gminy Solec 
Kujawski.

Szczególne podziękowania kierujemy 
do burmistrz Teresy Substyk, zastępcy 
burmistrza Barbary Białkowskiej , 
sekretarza gminy Magdaleny Rudnej-
P l e w y ,  s k a r b n i k a  g m i n y  A l i n y 
Kowalskiej ,  radnych: Bartłomieja 
Czakiego, Wiesława Kowalskiego, 
Grażyny Bieniek, Mariusza Damrata, 
Agnieszki Dorawy, Tomasza Packa, 
J u s t y n y  G a p s k i e j ,  D a r i u s z a 
Chojnackiego, Szymona Raczyńskiego 
za ofiarność i przygotowanie paczek 
świątecznych dla pięciu rodzin z dziećmi, 
oraz Zarządu Osiedla Toruńskiego za 
obdarowanie czwórki dzieci paczkami 
świątecznymi. Do akcji włączył się 
również zmarły niedawno radny Tadeusz 
Szczepański.

Dzięki wsparciu radnego Wiesława 
Kowalskiego, a także Przedsiębiorstwa 

Wielobranżowego Aljot Sp. z o. o., 
Przedsiębiorstwa Wielobranżowego Autos 
Sp. z o.o., Przedsiębiorstwa Drobiarskiego 
Drobex Sp. z o. o., firmy KLIMAT SOLEC 
Sp. z o. o., firmy Papiery Powlekane 
PASACO Sp. z o.o. udało się zorganizować 
50 paczek świątecznych dla  osób 
samotnych oraz niepełnosprawnych.

Osobne podziękowania kierujemy 
również do firmy KLIMAT SOLEC Sp. z o. 
o. za przygotowanie i obdarowanie 
paczkami dziewięciu osób starszych 

i  niepełnosprawnych oraz radnych 
(w szczególności: Alicji Żaguń, Beaty 
Kołoty oraz Andrzeja Bąbki z klubu 
radnych Porozumienie dla Solca oraz 
Marzanny Szewczyk, Adama Michalaka 
i  Szymona Raczyńskiego), którzy 
przyszykowali  i  ofiarowali  paczki 
świąteczne również dla siedmiu osób 
starszych. Wspomniani radni ufundowali 
dodatkowo pomoc dla dzieci z Domu 
Dziecka w Trzemiętowie, w którym 
znajdują się małoletni z terenu Solca 
Kujawskiego. Wszyscy wychowankowie 
placówki otrzymali vouchery na zakup 
pizzy, na seans kinowy oraz na lodowisko. 

Dziękujemy za Wasze szlachetne serca 
i chęć niesienia pomocy potrzebującym.

Hanka Stamm
dyrektor MGOPS

Dyrekcja Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu Kujawskim 
składa na ręce Prezesa Zarządu, Dyrektora Generalnego firmy „SOLBET” Sp. z o. o., 
doktora honoris causa Pana Marka Małeckiego najszczersze podziękowania za 
wsparcie mieszkańców naszego miasta, będące wyrazem szczerego serca i empatii. 
Wsparcie finansowe udzielone klientom Ośrodka jest nieocenionym darem. 

Jednocześnie, w szczególny sposób składa podziękowania za pamięć i wsparcie 
finansowe dla Ośrodka, które zostało wykorzystane na jego doposażenie.

Wraz z podziękowaniami przesyła najszczersze życzenia noworoczne dla 
wszystkich pracowników firmy „SOLBET” przede wszystkim zdrowia, pomyślności, 
finalizacji planów i zamierzeń, a w sprawach zawodowych nieograniczonych 
zamówień i ich realizacji.

Hanka Stamm
dyrektor MGOPS

Dyrekcja Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu Kujawskim 
składa serdeczne podziękowania Panu Mariuszowi Heidingerowi z Nadleśnictwa 
Solec Kujawski za życzliwość oraz przekazanie choinek jednostkom Ośrodka.

Hanka Stamm
dyrektor MGOPS

Ośrodek pomocy społecznej
dziękuje za wsparcie

Szanowni Mieszkańcy Solca Kujawskiego!

W kwietniu tego roku Szkoła Podstawowa nr 
1 w obchodzić będzie jubileusz 150. urodzin 
szkoły. Dlatego zwracam się z ogromną prośbą 
do  wszys tk i ch  Pańs twa ,  k tórzy  mają 
w domowych archiwach zdjęcia czy pamiątki 
związane z historią „Staruszki - Jedynki”. 
Pamiątki pozwoliłyby na wzbogacenie wystaw, 
które będą towarzyszyły uroczystościom 
i przybliżą historię naszej placówki oraz miasta 
szerszemu gronu odbiorców. Wszelkie zdjęcia 
czy przedmioty, które chcieliby Państwo nam 
podarować lub wypożyczyć, można przynosić do 
punktu podawczego (pokój nr 1) w UMiG Solec 
Kujawski lub do Szkoły Podstawowej nr 1, ul. 
Tartaczna 25 do 31 stycznia 2024 roku. 
Ogromnie dziękujemy za Państwa wielkie serca 
i chęć pomocy podczas organizacji tej 
uroczystości. W razie pytań prosimy o kontakt 
telefoniczny pod nr: 52 387 13 26.

Z poważaniem
Małgorzata Niedźwiedzka

dyrektor SP 1

Niebawem
jubileusz

Uczniowie Szkoły Podstawowej nr 1 dzięki dofinansowaniu Fundacji mBanku wcielili się 

w rolę detektywów i podążali śladami matematyki. Odwiedzili gminne instytucje, w tym także 
kultury. Niczym prawdziwi detektywi śledzili Panią Matematykę i odgadywali co popełniła 
w różnych miejscach. Kierowali się pozostawionymi przez Panią Matematykę poszlakami, 
zagadkami.

Historię poszukiwań udokumentowali 
w formie nagrań miniodcinków rodzinnego 
serialu, który został udostępniony 13 grudnia 
mieszkańcom na dużym ekranie w Kinie 
Kultura razem z historią tworzenia projektu. 
W auli szkolnej oraz na scenie Soleckiego 
Centrum Kultury, razem z instruktorką teatralną 
SCK Gabrielą Walczak, uczniowie – detektywi 
stworzyli i przedstawili pełną humoru sztukę 
teatralną o zastosowaniu matematyki w naszym 
życiu. Efektem projektu była także gra terenowa 
do pobrania w formie QR kodu – z przygodami 
"Detektywów do potęgi m. Śladami Pani 
Matematyki". 

- W każdym podjętym działaniu wszyscy 
uczestnicy uświadamiali sobie, że matematyka 
j e s t  w s z ę d z i e  i  c z ę s t o  u ż y w a m y  j e j 
bezwarunkowo i co najważniejsze – tak 
naprawdę nie wyobrażamy sobie życia bez niej. 

Na podsumowanie grupa GRS OP BIZON 
w trakcie warsztatów pokazała nam, że 
matematyka ratuje życie i po raz kolejny 
udowodnili, że warto jej się uczyć – twierdzi 
Małgorzata Walczak, koordynator projektu 
Detektywi do potęgi „m”, nauczycielka 
matematyki i fizyki w SP 1.

Śledzili Panią Matematykę
i co z tego wynikło



Informator budżetowy’ 2024

Skąd się biorą pieniądze w naszym mieście oraz na co je wydajemy? Odpowiedzi 
na te pytania przybliżają problematykę finansową związaną z funkcjonowaniem 
soleckiego samorządu. 

CO TO JEST BUDŻET?
Budżet gminy – jest rocznym planem 

dochodów i wydatków oraz przychodów 
i rozchodów. Jest uchwalany w formie uchwały 
budżetowej i stanowi podstawę gospodarki 
finansowej gminy w roku budżetowym.

Przez plan dochodów budżetu rozumiemy 
prognozę wpływów, które powinny trafić do 
budżetu z tytułów określonych w ustawie 
o dochodach jednostek samorządu terytorial-
nego oraz w innych ustawach.

Plan wydatków natomiast składa się 
z nieprzekraczalnych limitów wydatków na 
poszczególne zadania realizowane przez gminę.

DOCHODY 
GMINY SOLEC 

KUJAWSKI 
NA ROK 2024
WYNOSZĄ 
OGÓŁEM

130.310.487,33 ZŁ

Dochodami gminy są:

1. DOCHODY BIEŻĄCE – 97.802.716,33 zł
z tego:

1) Dochody własne –  69.574.493 zł
Gromadzimy je sami na podstawie ustaw 

albo otrzymujemy od różnych podmiotów. Są to 
podatki, które pobiera urząd gminy, podatki 
które pobierają i przekazują urzędy skarbowe, 
udziały w podatku dochodowym płaconym 
przez osoby fizyczne z terenu gminy  oraz od 
osób prawnych posiadających firmy na terenie 
gminy. Dochodami własnymi są ponadto 
dochody z opłat, dochody z majątku gminy, 
dochody uzyskiwane przez gminne jednostki 
budżetowe, odsetki od środków  gromadzonych 
na rachunkach bankowych gminy.

Na dochody własne składają się głównie 
wpływy:

a) z podatków i opłat – 28.477.434 zł:
Fz podatku od nieruchomości – 18.030.680 zł,
Fz podatku rolnego – 172.581 zł,
Fz podatku leśnego – 683.637 zł,
Fz podatku od środków transportowych – 

690.000 zł,
Fz podatku od czynności cywilno-

prawnych – 1.100.000 zł,
Fz podatku od spadków i darowizn – 

250.000 zł,
Fpodatku od działalności gospodarczej 

(karta podatkowa) – 35.000 zł,
Fz opłat za zezwolenie na sprzedaż 

alkoholu – 378.012 zł,
Fz części opłaty za zezwolenie na sprzedaż 

napojów alkoholowych w obrocie hurtowym – 
71.988 zł,

Fz opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – 6.594.200 zł,

Fz innych opłat lokalnych – 377.336 zł,
Fz opłaty skarbowej – 60.000 zł,
Fz opłaty za wycinkę drzew – 5.000 zł,
Fz opłaty targowej – 29.000 zł;

b) z tytułu udziału gminy w podatkach 
stanowiących dochód budżetu państwa – 
31.434.100 zł:

Fw podatku dochodowym od osób 
fizycznych – 25.617.379 zł,

Fw podatku dochodowym od osób 
prawnych – 5.816.721 zł;

c) z dochodów z majątku gminy – 
6.767.868 zł:

Fdzierżawa i najem – 5.199.387 zł,
Fopłaty za wieczyste użytkowanie 

gruntów i  ustanowienie  s łużebności                 
– 78.481 zł,

Fo d s z k o d o w a n i a  z a  b e z u m o w n e         
k o r z y s t a n i e  z  l o k a l i  m i e s z k a l n y c h                     
– 1.490.000 zł;

d) z dochodów osiągniętych przez gminne 
jednostki budżetowe – 2.074.406 zł;

e) z pozostałych dochodów – 820.685 zł 
(odsetki, koszty upomnień, dochody zlecone).

2) Subwencje – 20.152.805 zł
To środki pieniężne należne gminie 

z budżetu państwa. Otrzymujemy je z Mini-
sterstwa Finansów w postaci subwencji 
oświatowej, wyrównawczej i równoważącej. 
Gmina decyduje o ich przeznaczeniu zgodnie 
z potrzebami.

Subwencja ogólna z budżetu państwa 
wynosi 20.152.805 zł, co stanowi 20,6 % ogółu 
bieżących dochodów budżetowych, z tego:

Fsubwencja oświatowa – 18.246.718 zł,
Fsubwencja wyrównawcza – 1.730.730 zł,
Fsubwencja równoważąca – 175.357 zł.

3) Dotacje celowe – 7.496.533 zł
Otrzymujemy je z budżetu państwa za 

pośrednictwem wojewody lub innych instytucji, 
np. Krajowego Biura Wyborczego. Dotacje 
otrzymujemy także od innych jednostek 
samorządowych, z funduszy celowych jak np. 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej. Dotacje mają ściśle 
określone przeznaczenie, trzeba się z nich 
dokładnie rozliczać i nie wolno ich wydać na 
inny cel niż zostały przydzielone. Nie-
wykorzystane kwoty dotacji należy zwrócić.

Zaplanowane kwoty uwzględniają:
Fdotacje na zadania zlecone z zakresu 

administracji państwowej – 5.816.793 zł,
Fdotacje na zadania własne gminy – 

1.676.740 zł,
Fdotacje na zadania realizowane na 

podstawie porozumień z organami administracji 
rządowej – 3.000 zł.

4) Środki pochodzące z budżetu Unii 
Europejskiej – 578.885,33 zł   

2 .  D O C H O D Y M A J Ą T K O W E  – 
32.507.771 zł

z tego:

1) Dochody własne – 30.629.678 zł
W skład ich wchodzą wpływy:
a) ze sprzedaży mienia komunalnego – 

16.029.000 zł,
b) z tytułu przekształcenia prawa użytko-

wania wieczystego – 24.323 zł, 
c) środki na inwestycje (Rządowy Fundusz 

Rozwoju Dróg, Rządowy Program Inwestycji 
Strategicznych „Polski Ład”) – 14.576.355 zł.

2) Dotacje celowe – 283.948 zł
Dotacja z budżetu państwa z Programu 

Ochrony Zabytków na realizację zadania pn. 
„Wykonanie  prac konserwatorskich elewacji  
zabytkowego budynku Szkoły Muzycznej I 
stopnia w Solcu Kujawskim”.

3) Środki pochodzące z Unii Europejskiej 
– Środki pochodzące z budżetu Unii 
Europejskiej – 1.594.145 zł   

 
 

   

   
   

  

 
 

   

   
   

 
 

   

   
   

  

 
 

   

   
   

wykonanie 
planu za 2022

plan na 2023 plan na 2024

Dochody ogółem 107.964.477,75 116.393.354,56 130.310.487,33
Dochody własne 72.864.418,26 85.250.979,27 100.204.171,00
Dotacje z budżetu państwa

 

na zadania zlecone z zakresu 
administracji państwowej

 

14.926.812,09

 

7.160.573,69

 

5.816.793,00

Dotacje z budżetu państwa

 

na zadania własne

 

1.838.253,22

 

1.887.894,00

 

1.676.740,00

Dotacje na zadania 
realizowane

 

na podstawie 
porozumień z organami 
administracji rządowej

 4.500,00

 

19.000,00

 

3.000,00

Dotacje na podstawie 
porozumień z jst

 

262.000,00

 

19.000,00

 

0,00

Dotacje z funduszy celowych

 

0,00

 

0,00

 

283.948,00
Część oświatowa subwencji 
ogólnej

 
14.247.281,00

 

15.796.146,00

 

18.246.718,00

Część wyrównawcza 
subwencji ogólnej

 1.298.437,00

 

1.383.127,00

 

1.730.730,00

Część równoważąca subwencji 
ogólnej

 157.536,00
 

140.405,00
 

175.357,00

Środki pochodzące z Unii 
Europejskiej  

2.365.240,18
 

4.736.229,60
 

2.173.030,33

 

Dochody w latach 2022 - 2024



  

  

DOCHODY
130.310.487,33  ZŁ

ROZCHODY
6.149.080 zł

PRZYCHODY
2.800.000 zł

WYDATKI
126.961.407,33 ZŁ

 
 

 

  

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Informacje dotyczące budżetu gminy można znaleźć również na https:// soleckujaws-
ki.budzetyjst.pl/. Tam znajdują się zawsze aktualne dane, wynika-jące ze zmian uchwal-
anych podczas sesji rady miejskiej.

 

 
 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
  
 

 

 
 
 

 

 

 

 
 

 

 
 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

WYDATKI  GMINY  
SOLEC KUJAWSKI 

NA ROK 2024 
WYNOSZĄ 
OGÓŁEM 

126.961.407,33 ZŁ

Wydatkami gminy są:

Wydatki bieżące – 
100.382.620,33 zł

z tego:

1. Wydatki jednostek budżetowych (UMiG, 
MGOPS, ŚDS, OSiR, szkoły, Przedszkole nr 1 
„Promyczek”) – 78.599.627 zł

w tym:
a) wynagrodzenia i składki od nich 

naliczane – 44.992.208 zł,
b) wydatki związane z realizacją ich 

statutowych  zadań – 33.607.419 zł.
2. Dotacje na zadania bieżące – 12.692.596 

zł.
3. Świadczenia na rzecz osób fizycznych – 

6.313.829 zł.
4. Wydatki na programy finansowane 

z udziałem środków, o których mowa w art. 5 
ust. 1 pkt 2 i 3 – 827.618,33 zł.

5. Wypłaty z tytułu poręczeń i gwarancji – 
891.975 zł.

6. Obsługa długu – 1.056.975 zł.

Wydatki majątkowe – 26.578.787 zł
z tego:
1. Inwestycje i zakupy inwestycyjne – 

26.578.787 zł
w tym:
Fna programy finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 
– 2.797.741 zł.

Wydatki bieżące wynoszą 100.382.620,33 
zł, stanowią one 79 % ogółu wydatków 
budżetowych. Wydatki majątkowe wynoszą 
26.578.787 zł, stanowią one 21 % ogółu 
wydatków budżetowych. 

Wydatki budżetowe są przeznaczane na:
Frolnictwo i łowiectwo – 1.581.952 zł,
Fleśnictwo – 20.000 zł,
Ftransport i łączność – 18.744.446 zł,
Fgospodarkę mieszkaniową – 7.491.700 zł,
Fplanowanie przestrzenne – 330.020 zł,
Fcmentarze – 42.000 zł,
Fadministrację publiczną – 13.261.324 zł,
Fbezpieczeństwo publiczne i ochronę 

przeciwpożarową – 1.036.520 zł,
Fobsługę długu publicznego – 1.056.975 zł,
Fporęczenia – 891.975 zł,
Frezerwy ogólne i celowe – 405.000 zł,
Foświatę i wychowanie – 39.206.738 zł,
Fochronę zdrowia – 496.759 zł,
Fpomoc społeczną – 14.137.509,33 zł,
Fgospodarkę komunalną i  ochronę 

środowiska – 14.389.691 zł,
Fk u l t u r ę  i  o c h r o n ę  d z i e d z i c t w a 

narodowego – 4.942.529 zł,
Fkulturę fizyczną – 8.926.269 zł.
W 2024  r.  p lanujemy rea l i zac ję 

następujących zadań inwestycyjnych:
Fbudowa sieci wodociągowej w ul. 

Wyczółkowskiego – I etap - 275.000 zł,
Frozbudowa sieci uzdatniania wody 

(SUW) zlokalizowanej w miejscowości 
Chrośna – 1.229.500 zł,

Fprzebudowa ul. Leśnej – 50.000 zł,
Fbudowa dróg na osiedlu Toruńskim 

w Solcu Kujawskim – 350.000 zł,
Fbudowa odcinków dróg gminnych – ul. 

Barwna, Słoneczna, Tęczowa, Wiejska w Solcu 
Kujawskim (I etap) – 11.675.000 zł,

Fbudowa odcinków dróg gminnych – ul. 
Barwna, Słoneczna, Tęczowa, Wiejska w Solcu 
Kujawskim (II etap) – 3.000.000 zł,

Fprzebudowa mostu na rzece Struga 
Młyńska we wsi Otorowo - 300.000 zł,

Fprzebudowa ul. Robotniczej – 234.976 zł,
Fprzygotowanie inwestycji drogowych – 

100.000 zł,
Frozbudowa odcinka ulicy Kujawskiej 

(droga gminna nr  051038C) w Solcu 
Kujawskim –   100.000 zł,

Futwardzanie  drogi  wewnętrznej wraz 
z odwodnieniem przy ul. Św. Stanisława – 
245.200 zł,

Fbudowa ścieżek rowerowych w Solcu 
Kujawskim – 839.333 zł,

Fbudowa ścieżki rowerowej przy ul. 
Leśnej w Solcu Kujawskim – 20.000 zł,

Fbudowa nabrzeża przeładunkowego na 
Wiśle w Solcu Kujawskim – 195.000 zł,

Ftermomodernizacja  komunalnych 
budynków mieszkalnych - dokumentacja – 
80.000 zł,

Fwykup nieruchomości zabudowanych 
i niezabudowanych – 2.000.000 zł,

Fodnowienie elewacji budynku Urzędu 
Miejskiego w Solcu Kujawskim wraz 
z przebudową wejść – 179.180 zł,

FCyberbezpieczny Samorząd – 564.000 zł,
Fmodernizacja nawierzchni parkingu OSP 

– 250.000 zł, 
Fbudowa hangaru na potrzeby WOPR – 

100.000 zł, 
Fprzyłącze energetycznego do działki nr 

756/3 dla Grupy BIZON – 100.000 zł,
Fbudowa wiaty śmietnikowej przy Szkole 

Podstawowej nr 4 – 25.000 zł, 
Fmodernizacja schodów wejściowych przy 

Szkole Podstawowej nr 4 – 30.000 zł,
Fprojekt zainstalowania klimatyzacji 

w klasach i pomieszczeniach biurowych 
w Szkole Podstawowej nr 1 – 150.000 zł,

Fzakup traktora do ścinania trawy 
i odśnieżania dla Szkoły Podstawowej nr 1 – 
20.000 zł,

Fmodernizacja łazienek w Przedszkolu 
Publicznym nr 1 „Promyczek” – 80.000 zł,

Ft e rmomodern i zac j a  P rzedszko la 
Publicznego nr 1 „Promyczek” – 150.000 zł,

Fmontaż  panel i  fo towol ta icznych 
w Szkole Muzycznej I stopnia – 40.000 zł,

Fwykonanie prac konserwatorskich 
elewacji zabytkowego budynku Szkoły 
Muzycznej I stopnia w Solcu Kujawskim – 
540.000 zł,

Fwykonanie prac konserwatorskich 
zabytkowego ogrodzenia Szkoły Muzycznej I 
stopnia w Solcu Kujawskim – 99.120 zł,

Fbudowa oświetlenia ulicy Kujawskiej – 
250.000 zł,

Fn a s y c a l n i a  s p o r t u  ( e t a p  I )  – 
zagospodarowanie  terenów po byłej Nasycalni 
Podkładów Kolejowych – 660.000 zł,

Fzagospodarowanie terenu Placu Jana 
Pawła II – 100.000 zł,

Fzagospodarowanie Skweru gen. Antoniego 
Hedy-Szarego – II etap – 1.024.408 zł,

Fz a g o s p o d a r o w a n i e  t e r e n ó w 
nadwiślańskich w Solcu Kujawskim – 200.000 zł,

Fzagospodarowanie terenów po byłej 
Nasycalni Podkładów Kolejowych w Solcu 
Kujawskim – II etap – 150.000 zł,

Fwyposażenie świetlicy wiejskiej we wsi 
Przyłubie – 80.000 zł,

Frozbudowa Centrum Aktywności 
i Edukacji na potrzeby biblioteki publicznej – 
250.000 zł,

Fwymiana nawierzchni  boiska do 
koszykówki przy Szkole Podstawowej nr 4 – 
100.000 zł,

Fmontaż paneli fotowoltaicznych na 
obiekcie krytej pływalni – 200.000 zł,

Fwymiana i montaż  siedzisk na stadionie 
głównym przy ul. Sportowej 1 w Solcu 
Kujawskim – 250.000 zł,

Fzagospodarowanie terenów przy ścieżce 
rowerowej w Otorowie w ramach projektu 
obywatelskiego pn. „ReAktywacja” – 250.000 zł,

Fzakup systemu kasowego na basen 
Ośrodka Sportu i Rekreacji – 53.270 zł,

Fzakup traktora do koszenia trawy dla 
Ośrodka Sportu i Rekreacji – 35.000 zł.

W wydatkach majątkowych udzielona 
zostanie dotacja na: 

Frozbudowę drogi Inowrocław-Solec 
Kujawski oraz Nowa Wieś Wielka-Leszyce – 
200.000 zł.

Wydatki w latach 2022 – 2024 wykonanie 
planu za 2022

 plan na 2023 plan na 2024

Wydatki ogółem
 

106.531.236,76
 

117.236.202,51
 

126.861.407,33
Wydatki bieżące, w tym:

 
88.360.058,90

 
98.718.368,51

 
100.382.620,33

Wynagrodzenia i pochodne od 
wynagrodzeń 34.147.243,63  39.892.277,25  44.992.208,00

Dotacje 8.547.959,02  10.170.321,30  12.692.596,00
Wydatki na obsługę

 
długu

 
841.462,56

 
1.018.737,00

 
1.056.975,00

Wydatki z tytułu poręczeń

 
i gwarancji

 
0,00

 
681.975,00

 
891.975,00

Wydatki majątkowe, w tym: 18.171.177,86 18.517.834,00 26.578.787,00
Inwestycje 18.080.876,08 18.489.834,00 26.378.787,00

 



Koleżance Elżbiecie Jabłońskiej 
serdeczne wyrazy współczucia

z powodu śmierci

Taty

składają 
Koleżanki i koledzy z Klubu Seniora 

„Szarotka” w Solcu Kujawskim

Pani Aleksandrze Anuszkiewicz
wyrazy szczerego żalu i współczucia

z powodu śmierci 

Brata

składają

Koledzy i koleżanki ze Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim

Pani Ewelinie Kotlędze - Dybowskiej 
wyrazy szczerego współczucia

z powodu śmierci 

Teścia

składają

Koledzy i koleżanki ze Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim

Pracownicy i uczniowie Szkoły Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim pragną 
podziękować firmie AUTOS za wsparcie finansowe na zakup świątecznych 
prezentów dla uczniów naszej szkoły. Dzięki Państwa ofiarności mogliśmy spełnić 
marzenia dzieci.

Wszystkim, sponsorom i osobom, którzy przyczynili się do zorganizowania 
„Gwiazdki” dla uczniów klas III z Osiedla Leśnego serdecznie dziękuje

Zarząd Osiedla Leśnego

Za pośrednictwem „Soleckich Wiadomości z Ratusza” pragnę złożyć serdeczne 
podziękowania radnym rady miejskiej w osobach Alicji Żaguń i Andrzeja Bombki, 
jak też pozostałym osobom, które zorganizowały i podarowały mi paczkę świąteczną. 
Jeszcze raz bardzo dziękuję.

Z poważaniem
Emilia Rokicka

Klub Seniora „Szarotka” życzy wszystkim sponsorom szczęśliwego nowego 
roku 2024. Jednocześnie składa serdeczne podziękowania za udzieloną pomoc 
w minionym roku: SM Transportowiec. urzędowi miejskiemu, radnym rady 
miejskiej, soleckiemu oddziałowi Banku Spółdzielczego w Szubinie, Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej. Zarząd dziękuje również członkom klubu, którzy 
wspomogli swoimi datkami działalność klubu, dokonując wpłat na miarę 
swoich skromnych możliwości.

Zarząd KS „Szarotka”

Wielkim smutkiem przepełniła nas 
śmierć długoletniego radnego rady 
miejskiej, wspaniałego człowieka 

oddanego naszej społeczności

Śp. Tadeusza 
Szczepańskiego

Łącząc się w bólu z rodziną
i najbliższymi przekazujemy

z serca płynące
wyrazy głębokiego współczucia.

RADNI RADY MIEJSKIEJ 
ORAZ

BURMISTRZ SOLCA 
KUJAWSKIEGO
I PRACOWNICY

URZĘDU MIEJSKIEGO

Rodzinie Zmarłego
z serca płynące wyrazy głębokiego 

współczucia po stracie

Śp. Tadeusza 
Szczepańskiego

składają 

Dyrekcja i pracownicy 
Szkoły Podstawowej nr 1 

w Solcu Kujawskim

Rodzinie i wszystkim,
których dotknęła śmierć

Tadeusza 
Szczepańskiego

długoletniego Radnego i Przedsiębiorcy

Wyrazy szczerego współczucia
składają

Kierownik, pracownicy i uczestnicy
Środowiskowego Domu Samopomocy

w Solcu Kujawskim

Rodzinie 

Śp. Tadeusza 
Szczepańskiego 

najszczersze wyrazy współczucia 

składają

Dyrekcja i pracownicy Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

i Warsztatu Terapii Zajęciowej
w Solcu Kujawskim

W imieniu Bashtanskich merów lat 
2015-2020: Liliii Atnazhevej oraz 

Ivana Rubskogo, jako osób,
które znały

Pana TADEUSZA 
SZCZEPAŃSKIEGO

osobiście i miały możliwość 
przyjmować Go z wizytą oficjalną

w składzie delegacji Stowarzyszenia 
Rozwoju Solca Kujawskiego

w Basztanskiej miejskiej radzie, obwód 
Mykolajewski (Ukraina), wyrażamy 

współczucie dla rodziny Pana Tadeusza 
i dla Solca Kujawskiego. Jesteśmy 
porażeni smutnymi wiadomościami
i głęboko żałujemy z powodu straty.

Niechaj jego dusza
spoczywa w pokoju.

Dyrektor Ośrodka Sportu 
i  R e k r e a c j i  w  S o l c u 
Kujawskim ogłasza nabór na 
wolne stanowisko urzędnicze

 
STARSZY KSIĘGOWY.

Termin składania ofert 
upływa 15 stycznia o godz. 
14.00. Pełen tekst ogłoszenia 
na stronie internetowej 
OSiR-u.


